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4 §  
 
Anmälan av övriga frågor 
 

 anmäler frågan om ersättningen för uteblivna värnpliktsförmåner behöver 
utredas. 
 
5 §  
 
Rapport från arbetsgrupp om arbete efter 65 år m.m. 
 

 redovisar innehållet i promemorian ”Översyn av frågan om arbete och 
ersättning för inkomstförlust efter 65 års ålder samt rätten till omprövning av denna fråga", 
bilaga 1. If och Länsförsäkringar framför synpunkter på hur rätten till omprövning ska 
hanteras i fall då den skadade inför slutprövningen haft möjlighet att framställa ett anspråk 
men av olika skäl inte gjorde det.  uppger att arbetsgruppen kommer 
att  beakta synpunkterna och diskutera om de bör föranleda en komplettering av rapporten 
eller om frågan i stället bör lösas genom avgöranden i nämnden. 
 
Efter diskussion och beaktande av ovanstående synpunkter beslutar rådet i enlighet med 
förslaget.  
 
6 §   
 
Rapport från arbetsgrupp om ersättning vid ändrad invaliditet 
 

 redovisar innehållet i promemorian ”Ersättning vid ändrad 
invaliditet”, bilaga 2. Hon upplyser att arbetsgruppen kommer att göra en sammanfattning av 
rapporten och inkludera exempel på hur beräkningen bör göras i olika fall.  
 
Efter diskussion beslutar rådet i enlighet med förslaget.  
 
7 §  
 
Begäran från arbetsgrupp om närmare utredning av det medicinska tabellverket 
 

 upplyser att punkten 7 utgår från dagens rådsmöte. Inför mötet har frågan väckts 
om Svensk Försäkring behöver utreda även andra frågor om det medicinska tabellverkets 
avsnitt om nedsatt sexualfunktion. Arbetsgruppen kommer att till nästa rådsmöte lämna 
förslag om samtliga frågor som bör utredas.  
 
8 § 
 
Redovisning av under året lämnade referat 
 

 redovisar de referat som lämnats av Trafikskadenämnden per  
den 23 september 2019. Hon redovisar även de övriga referat som nämnden redan nu har 
fattat beslut om för 2019.  
 





















































































































































































3 (5) 

2 Förändring av antal sammanträden för 2020 samt ny sammanträdesform 

År Sammanträden Prövade ärenden Ärende/sammanträde 

2017 190 3000 16 

2018 126 2070 17 

2019 149 2200 13-14

2020 120-125 2100-2200 17

Antalet ärenden/sammanträde är det genomsnittliga antalet utsatta ärenden, 
beräknat utifrån samtliga sammanträden (både stora och grensammanträden). Det 
genomsnittliga antalet utsatta ärenden till stora sammanträden är betydligt lägre och 
i vissa fall har det varit enbart kring tio st, vilket egentligen är en alltför låg nivå för 
att kunna motivera kostnaden för ett sådant sammanträde. För att på ett mer 
effektivt sätt kunna nyttja nämndens resurser utan att för den del riskera att 
försämra rättssäkerheten är intentionen att under 2020 öka det genomsnittliga 
antalet utsatta ärenden per sammanträde till 17 st, den nivå som vi hade under 
2018. Mot den bakgrunden är bedömningen att antalet sammanträdestillfällen under 
nästa år kan minska till cirka 120-125 för att klara av att pröva 2100-2200 ärenden.  

Tidigare har förhållandet mellan ingivna sk stora ärenden och grenärenden varit 
ganska stabilt utifrån fördelningen 70/30 men har under 2019 jämnats ut och är nu 
nästan 50/50. Detta har medfört att det ibland har varit svårt att sätta ut 
grenärenden, vilket i sin tur har påverkat hanteringstiden för framförallt 
tvistlösningsärenden. För att motverka detta och ge kansliet en bättre möjlighet att 
sätta ut ärenden kommer det under kvartal 4 på försök att införas en ny 
sammanträdesform, som vi i brist på bättre kallar blandat sammanträde. Det innebär 
att både stora och grenärenden kan komma att sättas ut på ett stort sammanträde. 
Det innebär att vi framöver kommer att ha fyra olika sammanträdesformer; stort 
sammanträde, grensammanträde, grenat sammanträde och blandat sammanträde.  

3 Ny hantering av de av nämnden inhämtade medicinska utlåtanden i 
tvistlösningsärenden 

Idag skickas medicinska utlåtanden som nämnden inhämtat till båda parter med 
möjlighet att ge in kommentarer inom en månad. Vi har noterat att vissa 
ombud/sökanden i större utsträckning än tidigare i detta skede har gett in nytt 
medicinskt material/begärt anstånd för att ge in sådant material. Detta har i sin tur 
medfört att handläggningen av ärendet har dragit ut på tiden. För att motverka detta 
kommer utlåtanden framöver enbart skickas för kännedom där parterna ges en 
begränsad tid att enbart ge in synpunkter på utlåtandet. Det kommer även framgå 
att ärendet kommer att sättas ut till sammanträde samt att det inte är möjligt att ge 
in något material till nämnden i detta skede utan att det i så fall bör skickas till 
bolaget som får ta ställning till hur det ska hanteras.  
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4 Ny medicinsk specialist 

Nämnden kommer inom kort att inhämta utlåtanden från ytterligare en specialist i 
neurologi. Det är framförallt i de fall där  är jävig. Vi försöker att i 
största möjliga mån undvika att inhämta utlåtanden från Mavera 

5 Nämndens nya reglemente 

I början av juli gav TFF in en begäran till regeringen att godkänna det av TFF:s 
styrelse tagna reglementet. Vid kontakt med regeringen den 16 september fick vi 
informationen att de har skickat ut beslutet på remiss till berörda inom 
regeringskansliet. De hoppas att det ska vara färdigt under hösten men kan inte 
garantera något då de har mycket att göra för tillfället.  

6 Utredning om ny pensionsförlustutredning 

Som tidigare informerats avvaktar vi i denna del kommande beslut i riksdagen om 
nya pensionsåldrar mm innan denna nya utredning dras igång. Det kommer att tas 
fram ett projektdirektiv till den ”nygamla” gruppen som kommer att ledas av TFF/TSN 
och innehålla bolags- och kanslirepresentanter. Nämndens referensgrupp kommer att 
få ta del av gruppens arbete innan det presenteras för rådet.  

7 Pågående och kommande arbetsgrupper 
a. Pågående arbetsgrupper

i. Kostnadsgruppen
ii. Nedsatt sexualfunktion
iii. Sveda och värk

b. Kommande arbetsgrupper
i. Utredning om förbehåll - Gemensam arbetsgrupp mellan APN/TSN

med Severin Blomstrand som ordförande
ii. Frågan om ersättning vid missfall
iii. Ny utredning om synen på och hantering av merinvaliditet

8 Intressanta domar/prövningstillstånd från HD 

1. HD har den 11 juni lämnat ett partiellt prövningstillstånd i fråga om omprövning
av trafikskadeersättning. Frågan gäller om en försäkringstagares begäran om
omprövning av ersättningen för inkomstförlust kan medföra en omprövning av
orsakssambandet mellan personskada och arbetshinder. (Partiellt
prövningstillstånd.)

2. Den 12 juli uttalade HD i mål B 1064-19 följande;

Ett rattfylleribrott med s.k. mopedbil bör, även när föraren har haft en
alkoholkoncentration som överstiger 1,0 promille i blodet eller 0,50 mg/l i
utandningsluften, som utgångspunkt anses vara av normalgraden om det inte
utöver alkoholkoncentrationen föreligger försvårande omständigheter av betydelse
för andras trafiksäkerhet.
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